

Bestyrelsesmøde i Frivillighedens Hus, 21.11.2019

Afbud fra Bodil

Punkt 1: Dagsorden blev godkendt med tilføjelse af Fondsansøgninger til punkt 4

Punkt 2: Jytte blev valgt som ordstyrer

Punkt 3: a) Bente ville gerne vide, hvor de seneste referater kan findes. Lone kunne oplyse, at de er samlet op og videregivet til den medarbejder, der kan lægge det på husets hjemmeside. b) Johnny kunne på spørgsmål fra Bente fortælle, at der er kontrakt på Frivillighedens Hus indtil 2024, og at kasernens lokaler næppe vil være klar før 2025. Bliver de færdige inden, kan bestyrelsen vælge at flytte.

Punkt 4 og 7: a) Vi havde en længere drøftelse af vores økonomiske mellemværende med socialstyrelsen, hvor vi på trods af en grundig redegørelse fra vores side i august endnu ikke har fået svar. Ulla har gentagne gange kontaktet dem og kunne fortælle, at det er blevet **nævnt**, at vi måske kunne få eftergivet de ca. 56000 kroner, og at et regnskab med notater om, at de formål, pengene er gået til, er relevante, kunne være en god ide, men der har ikke været nogen, der kunne give klare svar. Konklusionen blev, at Bente, Edith og Ulla beder om et møde med sundhedsudvalget for at orientere om situationen, så kortene er på bordet inden repræsentantskabsmødet i marts. b) Ulla udtrykte en vis frustration over ikke at have fået respons på sin mail om Poul Erik Bechs fond, og vi blev enige om fremover i højere grad at melde tilbage på mails fra andre medlemmer af bestyrelsen. Anne, Edith og Ulla kigger på fonden og eventuelle andre steder, vi kan søge penge. c) vi har brugt 5600 til telte til messen i Nordborg, der er budgetteret med cirka 2300 til julearrangementet, og saldoen er lige nu 14234,29 kroner. d) Vi drøftede kort mulighed for arrangementer for ensomme unge og muligheden for blandede arrangementer, hvor forskellige brugergrupper mødes. Johnny foreslog et møde med foreninger, der arbejder med unge, for at høre, hvor de mener behovene er. e) Frivilligguiden skal snart udgives til en pris af ca 70000 kroner. Oplaget fra sidst er for længst brugt op, så der bør trykkes 2500 denne gang og ikke 2000. Det vurderes, at det er relevant at søge §18 midler til dette formål. Bente søger på husets vegne.

Punkt 5: Input til årsberetningen sendes til Bente, gerne med billeder fra de arrangementer, der har været afholdt. Frist 12.1.2020. Dirigent: alle overvejer kandidatember fra egne foreninger og indsender eventuelle forslag senest 12.1.2020. Dato: Johnny melder ud, når datoen for sundhedsudvalgets møde er kendt. Kandidater: Bente genopstiller ikke. Edith er i tænkeboks. Elisabeth genopstiller som suppleant. Jytte og Carsten genopstiller. Anne, Ulla og Thorkild er ikke på valg. Det vides ikke, om Bodil genopstiller. Det er vigtigt med overblik, så vi kan se, hvor mange nye kandidater vi skal have på plads, og så med hensyn til formandsposten.

Punkt 6: Julearrangementet er stort set på plads. Det blev besluttet at ændre antal af stykker lejet service, da der er flere kopper etc. i depotet. Der er fuldt hus.

Punkt 8: Kursusudbud og evaluering:

Bente: Kursus i Knøs gård om grafisk facilitering var meget vellykket og givende, og Bente vil

foreslå det gentaget.

Edith: Godt og brugbart kursus om Det reflekterende team. Kursus mandag 25.11. om de vrede borgere, Ulla og Elisabeth hjælper.

Ulla: et kommende kursus 28.11. om kropssprog.

Jytte: ønsker kurset Red Liv gentaget.

Generelt et ønske om, at foreningerne og deres medlemmer gøres opmærksomme på, at man bør møde op, hvis man er tilmeldt et kursus, fx af hensyn til forplejning.

Derefter en længere drøftelse af nye kursustilbud i Frivillighedens Hus' regi. Ansøgningsfristen for kurserne fra Center for Frivilligt Socialt Arbejde er 12.1. Konklusionen blev, at Johnny og Lone skriver til foreningerne og beder dem melde tilbage, hvilke kurser de kunne ønske sig, og en minigruppe fra bestyrelsen ser så på, hvilke der skal søges.

Endelig drøftede vi muligheden af ikke at tilbyde forplejning til kurser, kun kaffe og vand, så deltagerne selv medbringer en madpakke.

Punkt 9. Foreningerne er blevet spurgt, og der har været et lille flertal for at bevare den nuværende bookingmetode, hvor Johnny og Lone står for det. Det fortsætter vi så med.

Punkt 10: Springes over

Punkt 11: Johnny kunne fortælle, at der er et høringsudkast på vej til foreningerne i starten af december med svarfrist starten af januar. Overskriften er "Fællesskaber er noget, vi skaber sammen".

Punkt 12: Ulla bad om tilkendegivelse angående deltagerbetaling, Det blev præciseret, at hver forening selv sætter grænsen for, hvad man opkræver, fx for kaffe og kage. Det væsentlige i forhold til huset og samarbejdsaftalen med Det sønderjyske køkken er, at forplejning på forhånd er indregnet i en deltagerbetaling, så aktiviteter i huset ikke ses som konkurrence.

Punkt 13: a) Ulla bad om billedlegitimation fra bestyrelsesmedlemmerne til Sydbank. b) Edith spurgte til forsikring af frivillige, og Johnny kunne fortælle, at byrådet ser positivt på det, og det ligger lige nu hos kommunens jurister til afklaring i løbet af 2020.